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12.12.2009, 12:05, pořad: Týden v regionech - JM

Petr ALBRECHT, redaktor
--------------------
Líbilo by se vám honosit se některým z akademických titulů? Chcete si před jméno psát bakalář, magistr, inženýr nebo dát
světu najevo svou erudovanost pomocí titulu Ph.D. nebo MBA za jménem? Ve stínu plzeňské aféry jakoby to nebyl žádný
problém. Stačí mít vhodnou politickou funkci, dobré známosti nebo peníze. Na začátku se sluší připomenout kauzu,
která ztrátu důvěry v české vysoké školství spustila. Vítejte na plzeňských právech, kde zápočty udělovali mrtví profesoři,
ztrácely se indexy, a k získání dvou titulů v překvapivě rychlém sledu. Stačila jedna diplomka. Plzeňská aféra spustila
možná oprávněnou hysterii po celé republice. Pod drobnohled novinářů i akreditační komise se dostaly i vysoké školy na
jižní Moravě. Třeba tato, sídlící v Hodoníně, v budově Evropského polytechnického institutu. Slovenský deník Pravda na
ni nenechal nit suchou. Tyto záběry jsme natočili minulou sobotu. Před školou nebylo takřka jediné místo k zaparkování.
Chodby a učebny se hemžily poněkud odrostlými studenty a hodonínské vedení školy se dalo do vysvětlování. Titul tu
lze získat mimo jiné také od trenčianské univerzity. Která čelí ve své domovské zemi podobnému skandálu jako plzeňská
práva. Pobočku tu ale škola nemá, vysvětluje rektor a svou alma mater hájí i samotní studenti.

Oldřich KRATOCHVÍL, rektor, Evropský polytechnický institut
--------------------
Trenčianská univerzita tady žádné pracoviště, které by měla akreditovat, nemá.

Mirka ČERMÁKOVÁ, studentka
--------------------
V současné době studuji celoživotní vzdělávání, tady v Hodoníně a souběžně s tím Trenčianskou univerzitu.

Vladimír HORÁK, student
--------------------
To studium je pouze o víkendu, jednou v sobotu a v neděli, takže to byla pro mě ideální volba.

Oldřich KRATOCHVÍL, rektor, Evropský polytechnický institut
--------------------
Tady běží studium podle celoživotního vzdělávání, § 60, zákona 111 a je to servis pro studium těch studentů v
Trenčianské univerzitě.

Petr ALBRECHT, redaktor
--------------------
Pobočka tedy není potřeba. Kantoři pouze dojíždí za svými českými nebo lépe možná zní, zahraničními studenty, aby
oni nemuseli na Slovensko. Za tento servis se pochopitelně platí deseti tisíci za semestr.

Vladimír HORÁK, student
--------------------
Obrovská výhoda je hlavně přístup pedagogů k samotným studentům.

Mirka ČERMÁKOVÁ, studentka
--------------------
Určitě studium není nejjednodušší. Samozřejmě, že ne.
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Oldřich KRATOCHVÍL, rektor, Evropský polytechnický institut
--------------------
Ti studenti se nadřou, to co jim patří. A když skončí, tak já si myslím, že za ně můžeme dát ruce do ohně.

Petr ALBRECHT, redaktor
--------------------
Vítejte ve Starém Hrozenkově, obci s 800 obyvateli na samé hranici se Slovenskem. O víkendu tu počet obyvatel vzroste
téměř po polovinu.

Jaroslav SÁMELA, ředitel pobočky ve Starém Hrozenkově
--------------------
Nahoře je středisko, které se nazývá Kordáreň. Ve středu každého toho střediska je přednášková místnost s kapacitou
přibližně 50 až 70 osob. Zde je druhé středisko, které v podstatě slouží k výuce i na ubytování. Poslední středisko se
nachází přímo na hranici. Jsou to v podstatě nevyužité prostory, které zůstaly z bývalé celnice.

Milan VACULÍK, starosta Starého Hrozenkova /KDU-ČSL/
--------------------
Když to spočítám, tak de facto využívají pět budov.

Petr ALBRECHT, redaktor
--------------------
I tato škola, nebo přesněji pobočka soukromé Univerzity Jana Ámose Komenského se sídlem v Praze se nevyhnula
zájmům médií. Česká univerzita po zpřísnění pravidel na Slovensku zavřela tamní pobočku. O slovenské, tedy i v tomto
případě zahraniční studenty ale přijít nechtěla.

Jaroslav SÁMELA, ředitel pobočky ve Starém Hrozenkově
--------------------
I my, když jsme zvažovali, co po přijetí tohoto zákona, hlavně co se studenty, kteří už u nás studovali, tak jsme hledali
možnosti, jak tento problém vyřešit a když Hrozenkov je poměrně blízko ke slovenským hranicím a blízko k Trenčínu,
kde jsme pobočku měli, tak jsme zvážili možnosti a přešli jsme do Hrozenkova.

Petr ALBRECHT, redaktor
--------------------
Všechna podezření škola vyvrací. Tituly zadarmo nedáváme. Disponujeme i propadlíky. Docházka je povinná, výuka
kvalitní a nabízíme nadstandard, ubytování v ceně školného nebo autobus zdarma z Trenčína, tvrdí vedení univerzity.

Jaroslav SÁMELA, ředitel pobočky ve Starém Hrozenkově
--------------------
Všechny podmínky přesně stanovuje akreditační komise. My si je nemůžeme dovolit obejít, protože bychom přišli o
akreditaci a to by si nikdo z naší či už pedagogické obce anebo ze studentů nemohl dovolit.

Petr ALBRECHT, redaktor
--------------------
Novináři se do kritiky soukromých vysokých kol pouští s oblibou. Máme jich ostatně nejvíc v Evropě? Mnohé z nich
přitom ani nemají své kmenové pedagogy a nevyvíjejí žádnou vědeckou činnost. Co na to předseda České konference
rektorů a největší představitel Masarykovy univerzity?

Petr FIALA, rektor Masarykovy univerzity, předseda České konference rektorů
--------------------
Co v České republice opravdu nemáme a co bychom potřebovali, je nějaké hodnocení kvality vysokých škol. Kvality
jednotlivých činností, které jednotlivé vysoké školy realizují.

Petr ALBRECHT, redaktor
--------------------
Další problém, již zmíněné zahraniční pobočky škol u nás. Lze na nich vystudovat třeba slovenská práva.

Petr FIALA, rektor Masarykovy univerzity, předseda České konference rektorů
--------------------
Vlastně studují na Slovensku, a přestože studují v České republice, tak ta škola není v České republice akreditována.
Asi každý cítí, že to je využití určitého legislativního prostoru.

Petr ALBRECHT, redaktor
--------------------
A právě na tento paradox se zřejmě zaměří akreditační komise a z Plzně se vydá i na jih Moravy.
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Jaroslav SÁMELA, ředitel pobočky ve Starém Hrozenkově
--------------------
Očekáváme, že přijde i sem se podívat. Ale nemám z toho žádný strach.

Oldřich KRATOCHVÍL, rektor, Evropský polytechnický institut
--------------------
Tady není co šetřit. Tady je všechno v pořádku.


